
Protokół Nr XXXIV/21 

 

z obrad XXXIV sesji Rady Miasta Siemiatycze, 

która odbyła się w sali Siemiatyckiego Ośrodka Kultury 

w dniu 23 lutego 2022 roku 

 

Obrady XXXIV sesji Rady Miasta Siemiatycze rozpoczęły się o godzinie 13:00, 

zakończyły zaś o godzinie 14:45.  

 

W obradach XXXIV sesji na stan 15 radnych uczestniczyło 12, według załączonej do 

protokołu listy obecności (Załącznik Nr 1). 

Radni obecni na XXXIV sesji: 

1. Witold Berski 

2. Marek Bogucki 

3. Melania Grygoruk 

4. Tomasz Jakowiuk 

5. Antoni Kosieradzki  

6. Jerzy Korowicki 

7. Igor Mironkiewicz 

8. Katarzyna Nayda 

9. Paweł Onieszczuk 

10. Jerzy Roszczenko 

11. Łukasz Rybałtowski 

12. Igor Śnieżko 

 

Radni nieobecni na XXXIV sesji: 

1. Katarzyna Jarocka 

2. Marcin Usakiewicz 

3. Agnieszka Monika Zalewska 

 

 

W obradach XXXIV sesji Rady Miasta Siemiatycze uczestniczyli także: 

1) Piotr Siniakowicz – Burmistrz Miasta Siemiatycze 

2) Henryk Czmut – Zastępca Burmistrza Miasta 

3) Elżbieta Rakszawa - Sekretarz Miasta 

4) Elżbieta Boguszewska – Skarbnik Miasta 

 

Do punktu 1 - otwarcie obrad. 

Obrady XXXIV sesji Rady Miasta Siemiatycze w dniu 23 lutego 2022 r. otworzył 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Igor Śnieżko, poprosił wszystkich o powstanie i 

odsłuchanie hejnału Miasta. Przewodniczący na wstępie powitał wszystkich obecnych na 

XXXIV sesji Rady Miasta. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady dodała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, nagrania udostępniane są w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Miasta Siemiatycze.  

 



Do punktu 2 – przedstawienie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że porządek obrad radni otrzymali wraz z 

zaproszeniem na sesję, dodała, że w trybie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym 

porządek obrad zostanie uzupełniony o jeden punkt, Do punktu 14 zostanie wprowadzony 

„Raport z kontroli ściągalności podatków i opłat komunalnych za rok 2020, w tym za 

gospodarowanie odpadami”. Wiceprzewodniczący dodał, że pozostałe punkty ulegną 

przesunięciu. Wiceprzewodniczący dodał, że sesja będzie prowadzona zgodnie z przesłanym 

porządkiem obrad z uwzględnieniem zmian: 

1) otwarcie obrad, 

2) przedstawienie porządku obrad, 

3) przyjęcie protokołów z obrad XXXII i XXXIII sesji Rady Miasta, 

4) sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami, 

5) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z kompleksu boisk Moje 

Boisko Orlik 2012, 

6) podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Siemiatycze w 2022 roku, 

7) podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników, 

8) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność Miasta Siemiatycze w trybie bezprzetargowym na 

czas oznaczony do 10 lat, 

9) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2022-2025, 

10) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Siemiatyczach za udział w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym, 

11) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 r., 

12) przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasto 

Siemiatycze, 

13) przedstawienie Rocznego raportu z realizacji Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Siemiatycze na lata 2017 – 2023, 

14) protokół Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli ściągalności podatków i opłat 

komunalnych za 2020 rok (w tym gospodarowanie odpadami), 

15) wolne wnioski, 

16) zakończenie obrad. 

 

Do punktu 3 – przyjęcie protokołów z obrad  XXXII i XXXIII sesji Rady Miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że protokoły z XXXII i XXXIII sesji Rady Miasta 

wyłożone są na stoliku protokolanta i jeżeli do końca obrad nie wpłynął do nich uwagi uzna 

się je za przyjęte.  

 



Do punktu 4 - sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Do punktu 5 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z 

kompleksu boisk Moje Boisko Orlik 2012. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta powiedział, że uchwała została przedstawiona i 

pozytywnie zaopiniowana na komisji. Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni zgłaszają 

jeszcze jakieś pytania. Radni pytań nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu korzystania z kompleksu boisk Moje Boisko Orlik 2012, Wiceprzewodniczący 

Rady poprosił radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od 

głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 

2 Bogucki Marek „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 

9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 



15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/232/22 –Załącznik Nr 3 

 

 

Do punktu 6 – podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Siemiatycze 

w 2022 roku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta powiedział, że uchwałę na komisji omówiła Pani 

kierownik Agata Androsiuk. Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni zgłaszają jeszcze 

jakieś pytania. Radni pytań nie zgłosili. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie  

przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Siemiatycze w 2022 roku, Wiceprzewodniczący Rady poprosił 

radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się” od głosu poprzez 

wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold nieobecny 

2 Bogucki Marek „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 

9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 



12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 13 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/233/22 –Załącznik Nr 4 

 

 

Do punktu 7 - podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta powiedziała, że uchwała była przedstawiona na komisji.  

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników, Wiceprzewodniczący Rady poprosił 

radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez 

wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 

2 Bogucki Marek 
„za” 

3 Grygoruk Melania 
„za” 

4 Jakowiuk Tomasz 
„za” 

5 Jarocka Katarzyna 
nieobecna 

6 Korowicki Jerzy 
„za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 



9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł 
„za” 

11 Roszczenko Jerzy 
„za” 

12 Rybałtowski Łukasz 
„za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/234/21 –Załącznik Nr 5 

  

Do punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Miasta Siemiatycze w trybie 

bezprzetargowym na czas oznaczony do 10 lat. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że uchwałą była omówiona na komisji, ale w związku 

z tym że jest zawarcie umowy w trybie bezprzetargowym Wiceprzewodniczący Rady poprosił 

Pana Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz powiedział, że jest inwestor, który chce wybudować modelowy wzór zielonej 

elektrociepłowni, a jest to taki pilotażowy, promowany przez państwo projekt. W tej chwili 

jest on procedowany i żeby dalej starać się o dofinansowanie firma musi mieć miejsce i 

siedzibę. Ta działka należy do miasta i stoi pusta, jeśli spółka otrzyma dofinansowanie na 

pewno wybuduje modelową elektrociepłownię. Jeśli projekt nie dojdzie do skutku, to umowa 

będzie tak sformułowana, że działka z powrotem wróci do miasta.  

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Miasta 

Siemiatycze w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony do 10 lat, Wiceprzewodniczący 

Rady poprosił radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od 

głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 

2 Bogucki Marek „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 



4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna nieobecna 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/235/22 –Załącznik Nr 6 

 

Do punktu 9 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2025. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że ta uchwała była omówiona na komisji przez Panią 

Pełnomocnik Balejko. 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wysokości diet radnych, Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby zadeklarowali czy 

są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku 

na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 

2 Bogucki Marek 
„za” 



3 Grygoruk Melania 
„za” 

4 Jakowiuk Tomasz 
„za” 

5 Jarocka Katarzyna 
nieobecna 

6 Korowicki Jerzy 
„za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 

9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł 
„za” 

11 Roszczenko Jerzy 
„za” 

12 Rybałtowski Łukasz 
„za” 

13 Śnieżko Igor 
„za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXI/236/22 –Załącznik Nr 7 

 

Do punktu 10 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Siemiatyczach za udział w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym. 

 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że chciałby wyjaśnić, że na komisji było w tym 

punkcie brzmienie „ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczej straży pożarnej” dzisiaj 

jest „ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom” i to jest poprawna wersja. 

Wiceprzewodniczący dodał, że to tylko tyle się zmieniło, ekwiwalent wzrósł z 20 zł na 25 zł.  

Wiceprzewodniczący zapytał radnych czy zgłaszają jakieś pytania? Radni pytań nie zgłosili. 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom Ochotniczej Straży Pożarnej w Siemiatyczach 

za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu pożarniczym, 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy 

„wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 



Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 

2 Bogucki Marek 
„za” 

3 Grygoruk Melania 
„za” 

4 Jakowiuk Tomasz 
„za” 

5 Jarocka Katarzyna 
nieobecna 

6 Korowicki Jerzy 
„za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 

9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł 
„za” 

11 Roszczenko Jerzy 
„za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/2237/22 –Załącznik Nr 8 

 

Do punktu 11 – podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie zmian w budżecie. 

Pani Skarbnik powiedziała, że do budżetu zostały wprowadzone środki na projekty oraz 

dokonano zmian zadań inwestycyjnych. 

Pierwszy projekt, który będzie realizowany i środki są na koncie miasta Siemiatycze to 

projekt w ramach otrzymanego grantu „cyfrowa gmina” – kwota 426 300 zł, z czego na sumę 

193 000 zł wprowadzono dwa zadania inwestycyjne: 



- zakup: serwera, urządzenia do kopii zapasowych buckup oraz innych urządzeń do 

zabezpieczeń; 

- zakup specjalistycznego oprogramowania informatycznego. 

Pozostała kwota dotyczy wydatków bieżących, między innymi na wdrożenie takiego systemu 

„portal mieszkańca”, gdzie mieszkańcy będą mogli się logować i sprawdzać swoje 

zobowiązania w stosunku do miasta Siemiatycze. 

Kolejna kwota to 250 000 zł - wprowadzenie planu wydatków rozdysponowania środków z 

nagrody „Rosnąca odporność", środki zostaną rozdysponowane na przeciwdziałania 

pandemiczne. 

Kolejna pozycja otrzymanego dofinansowania na kwotę 1 300 000 zł – montaż paneli 

fotowoltaicznych na potrzeby budynków mieszkalnych w ramach projektu pn. „Słoneczne 

Siemiatycze";  

Ponadto zostaje wprowadzona do budżetu kwota 311 940,67 zł – na projekt realizowany 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, Klub Aktywnego Seniora oraz rozszerzenie 

oferty świetlicy środowiskowej, są to środki pozostałe do wykorzystania z roku ubiegłego. 

Kwota 15 000 zł dotyczy wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego pod nazwą „Zakup 

tężni solankowej”, która będzie umiejscowiona w basenie miejskim. Jest to wniosek Pana 

Dyrektora MOSiR a środki pozyskane w ramach otrzymanego budżetu. 

Kwota 50 000 zł jest to zwiększenie planu wydatków na zadanie inwestycyjne pod nazwą 

„Utworzenie nowych miejsc z Żłobku Nr 2 na montaż ogrzewania podłogowego oraz na 

klimatyzację. 

Kwota 16 000 zł dotyczy wprowadzenia zadania inwestycyjnego „zakup ciągnika” – 

realizacja zadania z roku ubiegłego. 

Kwota 145 000 zł na zakup pojazdu w ramach projektu „door-to-door” otrzymane 

dofinasowanie z Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych. 

Zmniejszenie w planie wydatków: 

1) o kwotę 180 000 zł - zmniejszenie planu wydatków na zadanie inwestycyjne pn. 

„Przebudowa molo" - zadanie zostanie zrealizowane ze środków otrzymanych na 

rewitalizację terenów nabrzeży zalewu; 

2) o kwotę 175 000 zł - zmniejszenie planu wydatków na zadanie inwestycje pn. „Adaptacja 

budynku na potrzeby Szkoły Muzycznej..” z przeznaczeniem na wprowadzone nowe zadania 

inwestycyjne, gdyż zostało przyznane dofinansowanie w wysokości 990 tys. zł z 

Ministerstwa. 

Wiceprzewodniczący Rady zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian w 

budżecie miasta na 2022 r. Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnych aby zadeklarowali 

czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 

przycisku na tablecie. 

 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Berski Witold „za” 



2 Bogucki Marek 
„za” 

3 Grygoruk Melania 
„za” 

4 Jakowiuk Tomasz 
„za” 

5 Jarocka Katarzyna 
nieobecna 

6 Korowicki Jerzy 
„za” 

7 Kosieradzki Antoni 
„za” 

8 Mironkiewicz Igor 
„za” 

9 Nayda Katarzyna 
„za” 

10 Onieszczuk Paweł 
„za” 

11 Roszczenko Jerzy 
„za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin nieobecny 

15 Zalewska Agnieszka nieobecna 

 12 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXIV/238/22 –Załącznik Nr 9 

 

Wiceprzewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy i zaprosił na pączki przygotowane przez 

Dyrekcję i pracowników Przedszkola Nr 5. 

 

Do punktu 12 - przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Miasto Siemiatycze. 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, ż sprawozdanie zostało przedstawione na komisji 

przez Panią kierownik Agatę Cieślik. Dodał, że radni otrzymali sprawozdanie w wersji 

elektronicznej  i zapoznali się z nim. Wiceprzewodniczący Rady oświadczył, że radni 

zapoznali się ze sprawozdaniem.  

 

Do punktu 13 – przedstawienie rocznego raportu z realizacji gminnego programu 

rewitalizacji Miasta Siemiatycze na lata 207-2023. 

Wiceprzewodniczący rady poinformował, że radni zapoznali się z otrzymanym raportem. 



 

Do punktu 14 – protokół Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli ściągalności 

podatków i opłat komunalnych za 2020 rok (w tym gospodarowanie odpadami) 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny Paweł Onieszczuk odczytał protokół. (Załącznik  

Nr 10).  

Do punktu 15 – wolne wnioski. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Jerzy Roszczenko zwrócił się z pytaniem do Prezesa Przedsiębiorstwa Komunalnego o 

znaczące podwyżki opłaty za energię cieplną. Zapytał też o to czy Przedsiębiorstwo 

Komunalne podjęło kroki aby obniżyć te koszty? 

- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego – Pan Mariusz Pyzowski powiedział, że temat cen 

ciepła w mieszkaniach wielorodzinnych jest na ustach mieszkańców w ostatnim czasie dość 

często. Mieszkańcy są oburzeni tak drastyczną podwyżką, co zupełnie nie dziwi. Prezes 

dodał, że podwyżki są niezależne od Przedsiębiorstwa i dotykają niestety nas wszystkich. 

Dynamiczna sytuacja na rynku gazu sprawiła, iż cena tego paliwa w porównaniu do ubiegłego 

roku wzrosła o 500%. Prezes poinformował, że zgodnie z przepisami, obowiązująca taryfa na 

ciepło została zatwierdzona przez Urząd Regulacji Energetyki, tak więc wysokość cen i 

stawek opłat zawartych w taryfie, jak wcześniej wspomniano wynika tylko i wyłącznie z 

drastycznego wzrostu ceny gazu i nie zawiera żadnego dodatkowego narzutu ze strony naszej 

spółki. 

Prezes PK powiedział, że Przedsiębiorstwo wystąpiło o zastosowanie obniżki ceny gazu. 

Aktualnie czekamy na decyzję dostawcy gazu w sprawie przeliczenia stawek cenowych ze 

stawki biznesowej na stawkę dla klientów indywidualnych. Zmiana ta, pozwoliłaby na 

zmniejszenie obowiązującej ceny gazu o połowę wartości i jest możliwa za sprawą 

wprowadzonej kilka dni temu ustawy o ochronie odbiorców paliw gazowych w związku z 

sytuacją na runku gazu. Przedsiębiorstwo Komunalne w tej sprawie złożyło stosowne 

oświadczania oraz wnioski i obecnie czeka na odpowiedź ze strony dostawcy gazu. 

Prezes dodał, ze do tej pory funkcjonowały dwie taryfy: węglowa i gazowa. Taryfa gazowa 

była niższa niż węglowa. Mogą teraz pojawić się pytania nad sensem zmiany taryfy węglowej 

na gazową, ale do tej pory była ona niższa. 

Przedsiębiorstwo liczy, że złożone dokumenty zostaną pozytywnie rozpatrzone. Takie 

rozwiązanie znacząco złagodziłoby podwyżki czynszów mieszkańcom budynków 

wielorodzinnych, na czym bardzo nam zależy. 

Prezes powiedział, że ubolewa nad ostatnio pojawiającymi się kłamliwymi informacjami i 

sugestiami próbującymi obarczyć winą za podwyżki Przedsiębiorstwo Komunalne. 

Odbieramy to jako świadome działanie na niekorzyść spółki. Informacje te, przedstawione w 

sposób nierzetelny i wybiórczy wprowadzają napięcie i zamęt wśród mieszkańców bloków i 

w żaden sposób nie przyczyniają się do rozwiązania problemu.  

- Radny Roszczenko podziękował za szczegółowe wyjaśnienie i podziękował za dzisiejszą 

„akcję” gdzie na klatkach schodowych i w skrzynkach mieszkańców spółdzielni pojawiły się 

informacje z wyjaśnieniami i dające nadzieję dla mieszkańców, ze Przedsiębiorstwo 

Komunalne czuwa nad tą sprawą i ją wyjaśnia. 

- Prezes powiedział, ze informacje o której mówi radny Przedsiębiorstwo zamieściło na 

swoim profilu na Facebooku oraz w ostatnim numerze „Głosu Siemiatycz”. Jednak w 



związku z tym iż nie każdy czyta Facebooka czy „Głos Siemiatycz” to stąd pomysł żeby 

informację zamieścić  też na klatkach schodowych i w skrzynkach mieszkańców. 

Prezes powiedział, że ubolewa nad ostatnio pojawiającymi się na portalu „Podlasie 24” 

kłamliwymi informacjami i sugestiami próbującymi obarczyć winą za podwyżki 

Przedsiębiorstwo Komunalne. Odbieramy to jako świadome działanie na niekorzyść spółki. 

Informacje te, przedstawione w sposób nierzetelny i wybiórczy wprowadzają napięcie i zamęt 

wśród mieszkańców bloków i w żaden sposób nie przyczyniają się do rozwiązania problemu. 

Prezes dodał, że nie otrzymał żadnego zapytania czy prośby o komentarz co do cen ciepła. 

- radny Berski zgłosił potrzebę podcięcia brzozy między blokami na ulicy Świętojańskiej. 

Radny zgłosił konieczność naprawy drogi krajowej Nr 19, ponieważ w kilku miejscach droga 

dosłownie „się zapada”. 

Radny zwrócił się z prośbą o wystąpienie z jakimś pismem do „właściciela” budynku po kinie 

aby uprzątnął teren. 

Radny Berski poruszył temat sytuacji na Ukrainie, zapytał czy miasto dostało jakieś 

wskazówki czy w razie wojny będą przyjmowani u nas uchodźcy z Ukrainy. 

- Burmistrz stwierdził, że Pani która pisze do „Podlasie24” nie nazwał by redaktorem, bo 

daleko tej Pani do obiektywności. 

Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o podcięcie brzozy to zawsze toczy się dyskusja czy 

wycinać drzewa czy nie, ale wichury czasami pokazują że konieczne jest wycięcie czy 

podcięcie, żeby nie doszło do tragedii. Burmistrz powiedział, że osobiście przekaże  sprawę 

Pani Ewie, która pełni funkcję zastępcy Pana Prezesa. 

Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o drogę krajową to po raz kolejny miasto zwróci się do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o naprawę drogi. 

Burmistrz powiedział, Ze Miasto zwróci się do „właściciela” budynków po kinie o 

uprzątnięcie terenu przy budynku. 

Burmistrz powiedział, ze jeśli chodzi o sytuację na Ukrainie to podejmowane są rządowe 

działania, wszystkie miasta otrzymały zapytanie o posiadaną bazę noclegową i Siemiatycze 

posiadają również taką bazę ale trzeba mieć nadzieję że wojny jednak nie będzie. 

- radny Tomasz Jakowiuk powiedział, że odkąd jest radnym jeden z mieszkańców prosił go 

żeby zajął się porządkiem przy budynku po kinie i może powiedzieć, że „jest światełko w 

tunelu” z rozmowy z właścicielem budynku wynika, że zostanie on rozebrany. 

- radny Kosieradzki poruszył temat „19”, powiedział, że są tam dwa newralgiczne miejsca, 

które są naprawiane co roku i nic to nie daje. Chodzi o odcinek, gdzie zaczyna się lewoskręt 

do szpitala, w odległości około półtora metra są studzienka i kratka ściekowa. Jadące 

ciężarówki wpadają kołami na kratkę i na studzienkę. W ubiegłym roku było to naprawione, a 

już oprócz dziur te studzienki znowu są mocno obniżone. Dodatkowo na ulicy 11 Listopada 

na wysokości bloków są tak duże koleiny, że trzeba chodzić pod samymi blokami, żeby nie 

zostać ochlapanym wodą, radny zwrócił się z prośbą o monit do GDDKiA. 

- radny Igor Mironkiewicz poruszył ponownie ceny podwyżek gazu, powiedział, że ma przed 

sobą wykres giełdowych cen gazu i pod koniec 2021 r. Przedsiębiorstwo Komunalne pod 

koniec 2021 r. było zmuszone podpisać nowe umowy na niekorzystnych warunkach, 

ponieważ ceny gazu w miesiącach październik-listopad były najwyższe, a kontrakty sa 

długoterminowe. Radny dodał, że cena gazu wzrosła o 100 %, natomiast Prezes 

Przedsiębiorstwa Komunalnego mówi, że rachunki ma wyższe o 500%. Radny zwrócił się do 



wszystkich z pytaniem „zastanówcie się skąd się to wzięło i odpowiedzcie sobie na to pytanie 

sami we własnym zakresie:  kto jest winien za te podwyżki?”. 

- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, ze nie do końca jest tak jak mówi radny 

Mironkiewicz, powiedział, ze trzeba wejść na Giełdę Towarową Energii i zobaczyć po ile 

notowany jest gaz na rok bieżący, to jest ok. 4010 zł, a dochodzą jeszcze różnego rodzaju 

opłaty. Prezes dodał, ze to nie jest miejsce na takie dyskusje i  ze chętnie spotka się z radnym 

na roboczo. 

- radny Mironkiewicz stwierdził, ze absolutnie nie wini Przedsiębiorstwa Komunalnego za te 

podwyżki. 

- Wiceprzewodniczący Rady dodał, że sam korzysta z gazu i o 100 % wzrosły ceny za gaz dla 

odbiorców indywidualnych ogrzewających domy własne, natomiast 500% o których mówił 

Prezes wzrósł gaz dla użytkowników taryfy biznesowej. 

- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego dodał, że taryfa dla klientów indywidualnych jest 

zatwierdzana przez Urząd Regulacji Energetyki dla dostawców gazu, czyli niejako jest ona 

sztucznie utrzymywana. Natomiast dla klientów biznesowych  jest ustalana w oparciu o 

notowania na giełdzie. 

- Burmistrz dodał, że dużo nieprzychylnych słów padło pod kontem Przedsiębiorstwa 

Komunalnego, natomiast spółka zrobiła wszystko żeby te ceny zminimalizować. Cena w 

grudniu była 90 zł/KWh, spółka była związana umową jeszcze przez nową taryfą z URE, 

zapłaciła ponad 400 zł i za styczeń nie obciążyła mieszkańców nową ceną tylko wzięła koszty 

na siebie 0,5 mln zł), ponieważ była związana ze Spółdzielnia umową. Dodatkowo od 1 

stycznia wzrosło minimalne wynagrodzenie i nie zostały wkalkulowane te koszty w 

podwyżkę ceny gazu. Wzrosła również cena energii elektrycznej, która jest również częścią 

składową ceny za ogrzewanie. Spółka te wszystkie dodatkowe koszty wzięła na siebie. 

Burmistrz dodał, ze rozumie wszystkie samotne osoby, które nagle z czynszu w wysokości 

700 zł muszą nagle zapłacić 900 czy 1100 zł, przy np. 1500 zł renty/emerytury. Burmistrz 

dodał, że czekamy na interpretację, która pozwoli obniżyć cenę gazu, tylko trzeba pamiętać że 

mimo wszystko będzie to wzrost o 100%. 

- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, ze cena energii elektrycznej została 

wywołana i chciałby dodać że wzrosła ona o 300%. Najbardziej energochłonnym zakładem 

jest Zakład Wodociągów i Kanalizacji gdzie wszystkie pompy i aeratory zużywają ok. 2/3 

energii zużywanej w całym Przedsiębiorstwie co ma  również przełożenie na cenę wody i 

ścieków. Prezes dodał, ze część tych kosztów energii elektrycznej jest pokrywana przez 

Biogazownię, która działa od 6 lat (47% wyprodukowanej energii elektrycznej zużywa zakład 

Wodociągów i Kanalizacji). Prezes dodał, ze jest tam zmieniany system napowietrzania co 

znacznie zmniejszy zużycie energii, dzięki czemu może uda się uniknąć podwyżek ceny wody 

i ścieków. Prezes PK dodał, że dzisiaj podpisał oświadczenie o objęciu spółki jako obiektu o 

znaczeniu strategicznym, czyli  w przypadku tzw. blackoutu – wyłączenia prądu i gazu, nam 

tej energii i gazu nie zabraknie. Mamy nadzieję, ze nie będzie trzeba korzystać z tego, ale 

takie zagrożenie jest. 

- radny Berski zapytał o to kiedy kotłownia na Tarasach zostanie przerobiona na gazową? 

- Prezes PK odpowiedział, ze prace w kotłowni trwają, została przerobiona konstrukcja dachu, 

zainstalowano panele fotowoltaiczne, cała technologia została już zakupiona i w tym roku 

powinna być przerobiona na gaz. Prezes stwierdził, że może paść za chwilę pytanie czy w 

obecnej sytuacji taka inwestycja ma sens? Sytuacja wygląda tak, że żadna technologia 

oczyszczania spalin nie jest w stanie zapobiec uciążliwości emisji spalin. Dodatkowo Urząd 

Regulacji Energetyki w niedługim czasie zabroni korzystania z tego typu kotłowni.  



- Burmistrz powiedział, ze w czasie przerwy mieliśmy okazje skosztować przepysznych 

pączków i chcielibyśmy podziękować Pani Dyrektor Przedszkola Nr 5 za poczęstowanie nas z 

okazji jutrzejszego tłustego czwartku.  

- Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że 25 stycznia zmarł Pan Jerzy Pawłowski – 

zasłużony mieszkaniec Siemiatycz, lekarz, były radny, poprosił wszystkich o powstanie i 

uczczenie jego pamięci minutą ciszy. 

 

Do punktu 19 - zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Rady Miasta w dniu 23 lutego 2022 r. 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godz. 14:45. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała      Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta 

Monika Mazur       Igor Śnieżko 


